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PROTOKÓŁ Nr XX/2012 

z przebiegu obrad XX zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 7 grudnia 2012r. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.14
00

 i zakończyła się o godz.16
05

 

Na sesji obecnych było 14 radnych według załączonej listy obecności. 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

A.Terlecki – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XX zwyczajnej sesji Rady 

Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 

Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 15 radnych, wobec czego rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do punktu 2 porządku obrad: 

A.Terlecki - przedstawił proponowany porządek obrad, który został jednogłośnie przyjęty w 

niżej podanym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji. 

4. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Staw na lata 

2013-2018. 

5. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków dla Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. 

z o.o. w Gorzowie Wlkp. 

6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Lubiszyn dla obszaru położonego 

w obrębie Marwic w rejonie ul.Północnej. 

7. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w gminie Lubiszyn w obrębie 

Marwice. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2012-2022. 

10. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

11. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy miedzy sesjami. 

12. Interpelacje i wnioski radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XVIII sesji. 
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Do punktu 4 porządku obrad: 

A.Terlecki - przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Staw na lata 2013-2018. 

M.Skrzypczak – Komisja Rolnictwa, Leśnictwa o Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XX/138/2012. 

 

Do punktu 5 porządku obrad: 

A.Terlecki - przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków dla Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Gorzowie Wlkp. 

M.Skrzypczak – Komisja Rolnictwa, Leśnictwa o Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XX/139/2012. 

 

Do punktu 6 porządku obrad: 

A.Terlecki - przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Lubiszyn dla 

obszaru położonego w obrębie Marwic w rejonie ul.Północnej. 

A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XX/140/2012. 

 

Do punktu 7 porządku obrad: 

A.Terlecki - przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w gminie 

Lubiszyn w obrębie Marwice. 

A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XX/141/2012. 

 

Do punktu 8 porządku obrad: 

A.Terlecki - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XX/142/2012. 

 

Do punktu 9 porządku obrad: 

A.Terlecki - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2012-2022. 

A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XX/143/2012. 
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Do punktu 10 porządku obrad: 

T.Karwasz – 3 listopada odbyliśmy wizytę u naszych partnerów w Jacobsdorfie w 

Niemczech. 

5 listopada byłem na Zarządzie ZCG MG-6. 

7 listopada odbyło się cykliczne spotkanie z dyrektorami szkół. 

9 listopada brałem udział w uroczystości nadania imienia szkole w Lubnie. 

10 listopada spotkałem się z hodowcami gołębi z Lubiszyna. 

11 listopada brałem udział w uroczystości obchodów Święta Niepodległości w Lubiszynie. 

13 listopada spotkałem się z firmą, która ubezpiecza naszą gminę. Przedstawiłem nasza 

koncepcję ubezpieczenia. Wcześniej była podpisana umowa z firma brokerską na czas 

nieokreślony. Uważam, że to było zrobione na wyrost i musimy ta umowę wypowiedzieć, aby 

móc zachować zasadę konkurencyjności. 

Następnie byłem na Zarządzie ZCG MG-6. Chodziło o utworzenie aglomeracji 

metropolitarnej. Na zlecenie Rządu zostało zrobione opracowanie, gdzie z urzędu zostały 

utworzone takie aglomeracje. Według tego opracowania w tej aglomeracji znalazły się 

wszystkie gminy wchodzące w skład MG-6, oprócz Lubiszyna. Stało się tak na podstawi 

danych z roku 2009, gdzie się okazało, że nie spełniamy pewnego wskaźnika i nie można nas 

zaliczyć do tego. Poszły już wyjaśnienia, wskazaliśmy nasz związek ze Związkiem celowym 

Gmin MG-6, że mamy wspólny system wodociągowo-kanalizacyjny, system komunikacyjny, 

itp. Czekamy na odpowiedź. Ostateczna decyzja będzie należała do marszałka Województwa. 

Pozostali członkowie MG-6 powiedzieli, że nie wyobrażają sobie żeby było inaczej. 

16 listopada byłem na zebraniu wiejskim w Stawie, gdzie były poruszane sprawy melioracji. 

19 listopada ponownie odbył się Zarząd ZCG MG-6. 

20 listopada byłem na podpisaniu umów w Zielonej Górze. 

21 listopada odbyła się Rada Budowy. 

22 listopada – spotkanie w Agencji nieruchomości Rolnych. Dotyczyło ono możliwości 

otrzymania zwiększonej dotacji. Otrzymaliśmy 132.000zł. na drogę w Lubnie. 

Tego samego dnia spotkałem się z organizacją z Berlina, która szuka partnera do realizacji 

projektu. Szkolą osoby do opieki nad osobami starszymi z nauka języka niemieckiego. 

23 listopada byłem u Notariusza – dotyczyło to sprzedaży nieruchomości w Stawie. 

Następnie uczestniczyłem w spotkaniu rady Gminy. 

24 listopada odbyło się uroczyste otwarcie Sceny Letniej w Tarnowie. 

25 listopada spotkałem się z Kołami Myśliwskimi w ramach Dnia leśnika. 

27 listopada – Konferencja w Lubuskim Urzędzie Wojewódzkim pn. „Polska Cyfrowa”. 

Uzyskałem informacje, że na terenie naszej gminy budowane są linie do miejscowości: 

Brzeźno, Gajewo, Mystki, Wysoka, Lubno i Marwice. Te inwestycje mają zakończyć się do 

marca 2013r. Daje to szerokie możliwości dalszej rozbudowy telefonii i Internetu. 

29 listopada byłem w Zielonej Górze na podpisaniu umowy. 

3 grudnia odbył się ponownie Zarząd ZCG MG-6. Następnie brałem udział w Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

4 grudnia byliśmy na 60-leciu pożycia małżeńskiego w Wysokiej. 
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5 grudnia, wspólnie z Panem Przewodniczący Rady Gminy i Przewodniczącym Kapituły 

wręczyliśmy medal Zasłużony dla Gminy Lubiszyn Panu Stefanowi Żurawieckiemu. 

6 grudnia byłem na Związku celowym Gmin MG-6. 

 

Do punktu 11 porządku obrad: 

A.Terlecki – Ostatnia sesja miała miejsce 30 października 2012r.  

W tym czasie: 

9 listopada brałem udział w uroczystości nadania imienia Kombatantów szkole w Lubnie, 

11 listopada uczestniczyłem w obchodach Święta Niepodległości oraz nadaniu imienia 

skwerowi w Lubiszynie, 

23 listopada braliśmy udział we wspólnej komisji, 

30 listopada spotkałem się z Panem Wójtem, gdzie omawialiśmy bieżące sprawy gminy, 

3 grudnia wraz z Panem Wójtem i Radnym Panem J.Obarą wizytowaliśmy szkołę w 

Baczynie, gdzie zgłoszono nam kilka bardzo istotnych problemów konicznych w krótkim 

czasie do usunięcia. Następnie brałem udział w Komisji Rewizyjnej i Komisji Budżetu i 

Spraw Gospodarczych. 

5 grudnia, jak Pan Wójt wspomniał, braliśmy udział we wręczeniu medalu Zasłużony dla 

Gminy Lubiszyn dla Pana Stefana Żurawieckiego, 

Następnie spotkałem się z Panem Wójtem, gdzie omawialiśmy bieżące sprawy gminy, 

6 grudnia miał miejsce Turniej Mikołajkowy Tenisa Stołowego w Ściechowie pod patronatem 

Rady Gminy Lubiszyn, który uroczyście otworzyłem a Kolega Vice Przewodniczący wręczył 

puchary. 

 

Do punktu 12 porządku obrad: 

A.Terlecki – Zacznę od kwestii, która była poruszana podczas ostatniej sesji 30 października, 

było pytanie dot. oświetlenia w Ściechówku. Czy Pan Wójt może udzielić odpowiedzi? 

T.Karwasz – Rusza I etap prac oświetleniowych. Ściechówek, tak jak i kilka innych 

miejscowości będzie robiony w II etapie w 2013r. Wszystko zostało wycenione na 350.000zł. 

Po negocjacjach koszt spadł do 250.000zł. brutto. 

A.Terlecki – Była też kwestia zamontowania fotoradarów na drodze nr 3. Czy mamy 

rozpoznane koszty i ewentualne możliwości? 

T.Karwasz- W lutym będziemy wiedzieli, jakimi środkami dysponujemy. Myślę, że byłoby 

to do zrealizowania z wolnych środków. Pozostaje jeszcze kwestia straży gminnej. Wczoraj 

byłem w Powiatowym Urzędzie Pracy, rozmawiałem z Panią Dyrektor i oprócz innych 

możliwości kwestia strażnika gminnego jest do zrealizowania w ramach robót publicznych. 

A.Terlecki – W lutym powinniśmy wiedzieć więcej na temat fotoradarów? 

T.Karwasz – Czy możemy sobie na to pozwolić. 

A.Terlecki – Było też pytanie o kontener dla Klubu Sportowego w Wysokiej. Wiem, że 

zostało to załatwione. 

T.Karwasz – Zostało załatwione. Kupimy za 12.000zł. z kilkoma pomieszczeniami. Musimy 

mieć zgodę Nadleśnictwa na postawienie tego kontenera, powinna być pozytywna. Musimy 

wszystko jednak formalnie przygotować. Został złożony wniosek o dofinansowanie na 

Baczynę i Lubno. 
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A.Terlecki – Było pytanie Pana R.Sławińskiego w sprawie łatania dziur. Pan Ludniewski 

odpowiedział, że firma zakończyła Witnicę i rozpoczyna prace w Gminie Lubiszyn. Czy te 

prace się rozpoczęły? 

J.Ludniewski – Dawno są zakończone. 

T.Karwasz – Prośba do radnych powiatu, aby te służby nie czekały aż będzie jakieś 

nieszczęście. Ale chociaż newralgiczne punkty w miejscowościach, tj. skrzyżowania, zakręty 

posypać, bo jest bardzo ślisko. 

M.Mołodciak – Dzwoniłem do pana Tokarczuka i twierdził, że w tych niebezpiecznych 

punktach drogi są sypane. Na Komisji bezpieczeństwa poruszyłem też sprawę dużego 

natężenia ruchu na drodze nr 3 i prosiłem o częstsze patrole na tej drodze. 

T.Karwasz – Na tej drodze, od zjazdu do Ściechówka do wiaduktu będziemy ten odcinek 

posypywać. Liczyliśmy natężenie ruchu na tej drodze i wyszło 284 pojazdy na godzinę. 

A.Terlecki – Pytanie do Radnych Powiatu. Jak wygląda sprawa przetargu na drogę w 

Marwicach, czy został ogłoszony? 

M.Mołodciak – Dziś miało być otwarcie ofert, ale ze względu na dużo pytań i bardzo duże 

zainteresowanie ze strony wykonawców, zostało to przełożone na środę. 

G.Skorupska – Pisałam do pana Tokarczuka w sprawie pani, która została pominięta przy 

budowie drogi (naprawa pobocza i drogi). Otrzymałam odpowiedź, że prace zostały 

wykonane. Napiszemy jednak skargę, bo wrzucono tylko trochę rumoszu, zrobiono to byle 

jak. 

D.Arend – Pisałam do Pana starosty w sprawie naprawy przepustu na drodze powiatowej w 

Brzeźnie i czekam na odpowiedź już pół roku. 

M.Mołodciak – Poruszymy tą sprawę. My przekazujemy sprawy, które są poruszane przez 

państwa. 

S.Andrzejewski – Jaką pomoc może otrzymać pogorzelec p.Wiluś ze Ściechowa? 

T.Karwasz – Wszystkim w takich sytuacjach udzielamy pomocy poprzez Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej. W zależności od sytuacji udzielamy pomocy od 10.000 do 15.000zł. W 

zasadzie jest to wszystko, co możemy zrobić. Jeżeli ktoś ma własność prywatną jest 

zobowiązany się zabezpieczyć. Pomagamy albo dając bezpośrednio gotówkę osobie, której w 

naszej ocenie jest w stanie te pieniądze wykorzystać a nie przepić, albo pomoc rzeczową. Jeśli 

wystąpią z wnioskiem to też stosujemy ulgi w podatkach. Panu Wilusiowi też chcemy 

udzielić pomocy, ale musi pozwolić sobie pomóc. My nie odbudujemy tego domu, bo nas na 

to nie stać. Zabezpieczyliśmy mieszkanie interwencyjne. Nasza propozycja pomocy jest taka, 

że jest tam budynek gospodarczy, który nadaje się do zamieszkania tylko trzeba zmienić 

sposób użytkowania. Jest to budynek murowany i posiada komin. Pan Wiluś jest właścicielem 

i musi wyrazić zgodę na dokonanie zmiany sposobu użytkowania a on mówi, że będzie się 

odbudowywał. Przygotujemy te dokumenty, zrobimy dokumentację, wystąpimy o tą zmianę, 

tylko on musi to podpisać. Przystosujemy ten budynek do zamieszkania zgodnie z 

dokumentacją, 

E.Stojanowska – Na dziś Pan Wiluś jest zabezpieczony, ma gdzie mieszkać. W formie 

pomocy rzeczowej otrzymał bon w sklepie na żywność. Ma również zakupiony opał. 
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T.Karwasz – Jeśli nie wyrazi zgody na adaptacje budynku gospodarczego to zostanie mu 

przyznane mieszkanie socjalne, być może w Ściechówku, gdzie przygotowujemy lokal na 

takie potrzeby. 

E.Stojanowska – Uczestniczyłam w komisji bezpieczeństwa przy Starostwie z Panem 

Wójtem i był apel ze strony pana z Wojewódzkiej Straży Pożarnej ze względu na bardzo dużą 

ilość pożarów w ostatnim czasie. Jest okres zimowy i ludzie się dogrzewają. Jest apel żeby 

dbać o przewody kominowe. Każdy mieszkaniec jest do tego zobowiązany, że musi 

sprawdzać przewody kominowe. Jeżeli tego nie uczyni a spali się budynek będzie odpowiadał 

sam, nie dostanie żadnego odszkodowania nawet, jeśli mieszkanie będzie ubezpieczone. 

 

Do punktu 13 porządku obrad: 

A.Terlecki – Inwestycja wymieniona w sprawozdaniu Pana Wójta jest współfinansowana ze 

środków unijnych. Polega na tym, że Telekomunikacja będzie budowała do tych 

miejscowości światłowód oraz w takiej miejscowości wybuduje węzeł, czyli zespół urządzeń, 

który służy później do świadczenia głównie dostępu do Internetu. Proszę jednak mieć na 

uwadze również to, że to nie jest cała inwestycja konieczna do tego żeby taki Internet 

mieszkańcom zapewnić. To jest część tej inwestycji. Taki węzeł i jego budowa to z reguły są 

najwyższe koszty, ale przy pomocy takiego węzła jeszcze nie do końca można świadczyć 

dostęp do Internetu. Konieczne jest wyposażenie jeszcze takiego węzła w karty dostępowe. 

Jak się orientowałem to w tej inwestycji nie zawsze na węzłach te karty dostępowe są 

uwzględnione, czyli jeszcze trzeba będzie te węzły doposażyć. Po drugie ta inwestycja nie 

obejmuje w ogóle budowy sieci dostępowej, już tej ostatniej linii do klienta, do mieszkania. 

Więc jeśli ktoś w tej chwili ma telefon w domu i już ma kabel telekomunikacji to jest w 

lepszej sytuacji. Ale jeżeli będzie budowa dom i liczy na to, że w ramach tej inwestycji ten 

dom zostanie podłączony i będzie mógł korzystać z Internetu to sprawa nie jest taka 

oczywista. Do takiego domu trzeba jeszcze doprowadzić sieć miejscową i dopiero jak mamy 

kabel możemy świadczyć dostęp do internetu. 

T.Karwasz – kwestie ustawy śmieciowej. Na ostatniej sesji podjęliśmy uchwałę, że te sprawy 

przekazujemy do Związku Celowego Gmin MG-6. Ustawodawca zawarł pewne terminy i 

zobowiązał, jeżeli takie zadanie ma być robione przez związek to musi to być dokonane za 

pomocą statutu. Ten obowiązek musi wynikać ze statutu. Na ostatniej sesji ten statut 

zatwierdziliśmy. Poszło to do nadzoru wojewody.. Nie mam co prawda rozstrzygnięcia 

nadzorczego dot. naszej gminy, ale mam z Bogdańca, gdzie Wojewoda stwierdza nieważność 

załącznika do uchwały. Jakie to niesie konsekwencje? Pewne uchwały, które trzeba podjąć do 

końca roku będą musiały być podjęte przez naszą radę. My nie rezygnujemy ze wspólnego 

realizowania tego zadania. Natomiast pewne uchwały, które podjąłby ZCG MG-6 nie mogą 

być podjęte, ponieważ statut nie został zatwierdzony. Przekazanie zadań przechodzi na 

Związek z dniem ogłoszenia statutu. Do końca roku jesteśmy zobowiązani do przyjęcia 

regulaminu utrzymania czystości i porządku i stawki za wywóz odpadów. Gdybyśmy tego nie 

zrobili w tym roku, zastępczo zrobi to Wojewoda. Obawiam się, że Wojewoda tą stawkę 

ustali według własnych wizji i to może mieć różne konsekwencje dla gminy. Rzeczywista 

cena będzie wynikała z przetargu. W moim przekonaniu ustalanie tej stawki teraz jest 

bezcelowe. Są różne metody pobierania opłaty: od mieszkańca, od powierzchni mieszkania, 
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od zużycia wody. Chcąc realizować zadanie samodzielnie to koszty realizacji byłyby dość 

duże. Trzeba by było dodatkowych etatów w gminie a to jest koszt. Ok. 120.000zł. natomiast 

w ramach ZCG te koszty będą mniejsze. Uchwały, które będziemy procedowali będą 

jednolite we wszystkich gminach po to, aby później można było to przekazać do ZCG. 

E.Stojanowska – Spadły temperatury poniżej -10
o
C. Apeluję do Państwa, zwłaszcza do 

Sołtysów, aby zwracać uwagę na osoby samotne, chore. Nie zawsze wszystkie informacje 

dochodzą do GOPS, nie zawsze pracownik socjalny dotrze. Gdyby zaszła sytuacja, że 

będziecie państwo wiedzieli, że ktoś potrzebuje pomocy to prosimy o sygnał. 

Dochodzą do mnie głosy, że dajemy obiady osobom nadużywającym alkoholu. Zaczęliśmy 

wydawać posiłki dla 10 osób i myślę, że to jest bardziej trafne aniżeli dawać pieniądze do 

ręki. Myślę, że to jest dużo bardziej korzystne dla tych osób. Widzimy, że te osoby są 

zadowolone, chętnie przychodzą. W przyszłości można to rozszerzyć na inne miejscowości. 

T.Karwasz – Te posiłki są również przeznaczone dla osób samotnych. Za niewielką 

odpłatnością można z tego skorzystać. 

 

Do punktu 14 porządku obrad: 

A.Terlecki – dokonał zamknięcia obrad XX zwyczajnej sesji Rady Gminy. 

 

Protokołowała; 

K.Wiśniewska 

 

 


